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Készült: Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2019. november 07-ei alakuló ülé-

séről 

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme, 5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.   

 

Jelen vannak:  Herczeg Zsolt polgármester  

              Batta Attila Viktor képviselő 

  Harmat Mihályné képviselő 

  Kovács Attila képviselő 

  Kovács Mihály képviselő 

  Kovács Péter József képviselő 

  Kötél János képviselő 

  Patkós Éva képviselő 

  Patkós Lajos képviselő 

  Rózsa Endre Bertalan képviselő 

  dr. Siposné Varga Ildikó képviselő 

  Szűcs Dániel képviselő 

 

  Tanácskozási joggal: 

  dr. Enyedi Mihály jegyző 

  dr. Balla Vilmos jegyzői referens 

 

  Dr. Matuskáné Hadobás Julianna HVB elnök 

  Boross Boglárka gazdálkodási és adóügyi osztályvezető 

  Biriszló Beáta hatósági osztályvezető 

  Nagy Sándor városüzemeltetési osztályvezető 

  Ábrahámné Bujdosó Erzsébet személyügyi ügyintéző 

  Paholcsek Ferenc informatikus 

  Dóczi Józsefné jegyzőkönyvvezető 

  50 fő érdeklődő állampolgár 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Jó napot kívánok! Nagy tisztelettel köszöntöm mindannyiukat Mező-

túr Város Önkormányzata Képviselő-testületének alakuló ülésén. 

Tájékoztatom Önöket, hogy a 2019. október 31-én kiküldött meghívóban szereplő napirendi pontok 

elfogadása előtt - szintén a meghívóban foglaltak alapján - az alakuló ülésünk programjaként elő-

ször a Helyi Választási Bizottság elnökének választási tájékoztatójára, ezt követően a Képviselők 

eskütételére, majd pedig a Polgármester eskütételére kerül sor. 

Külön köszöntöm Dr. Matuskáné Hadobás Juliannát, a Helyi Választási Bizottság elnökét és egyben 

felkérem arra, hogy tartsa meg tájékoztatóját a 2019. október 13-i önkormányzati választások ered-

ményéről. 

 

Dr. Matuskáné Hadobás Julianna HVB elnök: Tisztelettel köszöntöm Önöket Mezőtúr Város 

Önkormányzata Képviselő-testületének alakuló ülésén. Mezőtúr Város Helyi Választási Bizottsága 

nevében az alábbiak szerint ismertetem a 2019. október 13-i önkormányzati választások eredményét 

Mezőtúr városára vonatkozóan.  

A szavazás napján 5790 választópolgár jelent meg, mely 42,27%-os részvételi arányt jelent. A sza-

vazás napján rendkívüli esemény Mezőtúron nem történt, bejelentés a Helyi Választási Bizottság-
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hoz nem érkezett, a választás rendben lezajlott. A választási eredmények jogerőre emelkedtek, pol-

gármester úr és a megválasztott képviselők 2019. október 31. napján a megbízólevelüket átvették. 

 

A Polgármester választás eredménye: 

 

Herczeg Zsolt FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt (FIDESZ-

KDNP), érvényes szavazatok száma: 3 149 (55.84%). 

 

Dr. Siposné Varga Ildikó Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes szavazatok 

száma: 2 490 (44.16%). 

 

Mezőtúr Város Polgármestere: Herczeg Zsolt FIDESZ-KDNP 

 

Egyéni választókerületek: 

 

1. sz. választókerület: megjelent választópolgárok száma 681 fő (40,93%)  

Kötél János Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes szavazatok szá-

ma: 364 (55.15%) 

Ferencz Tamás Imre FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt 

(FIDESZ-KDNP); érvényes szavazatok száma: 296 (44,85%) 

Megválasztott képviselő: Kötél János TEKE 

 

2. sz. választókerület: megjelent választópolgárok száma: 778 fő (42,94%)  

Kovács Mihály Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes szavazatok 

száma: 404 (53.94%) 

Szőke Milán FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt (FIDESZ-

KDNP), érvényes szavazatok száma: 345 (46.06%) 

Megválasztott képviselő: Kovács Mihály TEKE 

 

3. sz. választókerület: megjelent választópolgárok száma: 650 fő (36,83%)  

Harmat Mihályné FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt 

(FIDESZ-KDNP); érvényes szavazatok száma: 321 (52.71%) 

Valuska Zoltán Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes szavazatok 

száma: 288 (47.29%) 

Megválasztott képviselő: Harmat Mihályné FIDESZ-KDNP 

 

4. sz. választókerület: megjelent választópolgárok száma: 768 fő (44,86%)  

Dr. Siposné Varga Ildikó Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes 

szavazatok száma: 416 (56.68%) 

Patkós Éva FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt (FIDESZ-

KDNP); érvényes szavazatok száma: 318 (43.32%) 

Megválasztott képviselő: Dr. Siposné Varga Ildikó TEKE 

 

5. sz. választókerület: megjelent választópolgárok száma: 670 fő (39,53%)  

Patkós Lajos FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt (FIDESZ-

KDNP), érvényes szavazatok száma: 382 (59.97%) 

Kovács Péter József Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes szavaza-

tok száma: 255 (40.03%) 

Megválasztott képviselő: Patkós Lajos FIDESZ-KDNP 
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6. sz. választókerület: megjelent választópolgárok száma: 703 fő (41,43%)  

Szűcs Dániel FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt (FIDESZ-

KDNP), érvényes szavazatok száma: 399 (58.5%) 

Pongrácz Zoltán Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes szavazatok 

száma: 283 (41.5%) 

Megválasztott képviselő: Szűcs Dániel FIDESZ-KDNP 

 

7. sz. választókerület: megjelent választópolgárok száma: 743 fő (44,38%)  

Rózsa Endre Bertalan Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes szava-

zatok száma: 441 (63.54%) 

Uzsoki János FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt (FIDESZ-

KDNP), érvényes szavazatok száma: 253 (36.46%) 

Megválasztott képviselő: Rózsa Endre Bertalan TEKE 

 

8. sz. választókerület: megjelent választópolgárok száma: 797 fő (47,47%)  

Kovács Attila Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE), érvényes szavazatok 

száma: 449 (58.46%) 

Batta Attila Viktor FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt 

(FIDESZ-KDNP), érvényes szavazatok száma: 319 (41.54%) 

Megválasztott képviselő: Kovács Attila TEKE 

 

Kompenzációs lista: 

 

1. Kovács Péter József Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület (TEKE) 

2. Batta Attila Viktor FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt 

(FIDESZ-KDNP) 

3. Patkós Éva FIDESZ Magyar Polgári Szövetség–Kereszténydemokrata Néppárt (FIDESZ-

KDNP) 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Köszönöm szépen Elnök asszonynak a tájékoztatást. Most pedig a 

képviselők eskütételére kerül sor. Az önkormányzati képviselő a képviselő-testület alakuló ülésén a 

képviselő-testület előtt esküt vagy fogadalmat tesz, és erről okmányt ír alá.  

 

Felkérem Dr. Matuskáné Hadobás Juliannát, a Helyi Választási Bizottság elnökét, hogy a képvise-

lők eskütételénél az eskü szövegének előmondásával működjön közre. Felkérem a jelenlévőket, 

hogy a képviselők eskütételéhez álljanak fel. 

 

Dr. Matuskáné Hadobás Julianna HVB elnök: Megkérem a képviselőket, hogy ismételjék utá-

nam az eskü szövegét.  

 

Az önkormányzati képviselő esküjének szövege: 

„Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és annak 

Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom, képviselői tiszt-

ségemből eredő feladataimat Mezőtúr fejlődésének előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesí-

tem, tisztségemet a magyar nemzet javára gyakorlom. 

(Az eskütevő meggyőződése szerint) 

Isten engem úgy segéljen!”        
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Az eskü szövegét  

 

Batta Attila Viktor 

Harmat Mihályné 

Kovács Attila 

Kovács Mihály 

Kovács Péter József 

Kötél János 

Patkós Éva 

Patkós Lajos 

Rózsa Endre Bertalan 

dr. Siposné Varga Ildikó 

Szűcs Dániel 

 

képviselő tette le. 

 

Megkérem az esküt letevő települési képviselőket, hogy az esküokmányt írják alá. 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Tisztelt Képviselő Hölgyek és Urak! Nagy tisztelettel gratulálok 

mindenkinek ebből az alkalomból, eredményes munkát és jó egészséget kívánok. 

A polgármester a megválasztását követően a képviselő-testület előtt tesz esküt, és erről okmányt ír 

alá. Felkérem Dr. Matuskáné Hadobás Juliannát, a Helyi Választási Bizottság elnökét, hogy szá-

momra az eskü szövegének előmondásával működjön közre.  

 

Dr. Matuskáné Hadobás Julianna HVB elnök: Felkérem a jelenlévőket, hogy a polgármester 

eskütételéhez álljanak fel. Felkérem Herczeg Zsolt polgármestert, hogy az esküt tegye le, kérem az 

eskü szövegét ismételje utánam. 

 

„Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és annak 

Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; polgármesteri 

tisztségemből eredő feladataimat Mezőtúr fejlődésének előmozdítása érdekében lelkiismeretesen 

teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára gyakorlom. 

(Az eskütevő meggyőződése szerint) 

Isten engem úgy segéljen!”        

Az esküt a polgármester letette. 

   

Megkérem az esküt letevő polgármestert, hogy az esküokmányt írja alá. 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Köszönöm Dr. Matuskáné Hadobás Juliannának, a Helyi Választási 

Bizottsági elnökének közreműködését. Ezúton szeretném megköszönni a Helyi Választási Bizottság 

áldozatos munkáját.  

 

(Polgármesteri köszöntő és polgármesteri program ismertetése) 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Szeretnék köszönetet mondani azoknak, akik 2019. október 13-án 

elmentek szavazni és éltek állampolgári jogukkal. Azon el lehet gondolkodni, hogy ez a részvételi 

arány mit üzenhet azoknak a polgároknak, akik valóban éltek a jogukkal. A demokráciában min-

denkinek szíve joga eldönteni, hogy élni kíván-e ezzel a jogával. Köszönetet mondok azoknak is, 

akik a választás napján azért dolgoztak, hogy a választás tisztasága biztosított legyen. A mezőtúri 

polgárok harmadszorra választottak meg polgármesternek. Mindkét alkalommal elmondtam, hogy a 
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választásokat követően nem ellenfelekként tekintek azokra, akikkel ringbe szálltunk a választáso-

kon, hanem felajánlom az együttműködési szándékomat. Ezt most is megteszem. Tisztelt dr. Sipos-

né Varga Ildikó és Képviselők, ajánlom együttműködési szándékomat és készségemet. Remélem, 

hogy sokat fogunk tenni együtt Mezőtúrért, hiszen nagyon fontos az, hogy az a fejlődés, amely pá-

lyára településünk ráállt már néhány évvel ezelőtt, az töretlenül folytatódjon. Nyilvánvalóan vitáink 

lesznek, mert nem egyformán gondolkodunk. Azt kérem mindenkitől, hogy minden egyes vitában a 

város és a mezőtúri polgárok érdekeit képviseljék. Ha ez így fog történni, akkor az égvilágon sem-

milyen akadály nem fog bekövetkezni.  

Gazdasági programommal hangsúlyozni szeretném, hogy nem leszek nagyon részletes. A képvise-

lő-testületnek hat hónapon belül egy részletes gazdasági programot kell elfogadnia. Ebben majd 

részletesen ki lesznek fejtve azok a dolgok, amik egy programban mindenképpen helyet kell hogy 

kapjanak.  

A 2010 októberében megalakult képviselő-testület nagyon cudar körülményeket örökölt. Mindig el 

szoktam mondani és úgy gondolom, hogy a korrektséghez hozzátartozik, ez nem a korábbi képvise-

lő-testület bűne volt elsősorban, vajmi kevés közük volt ehhez. Egészen egyszerűen arról beszélhe-

tünk amikor ezt a témát boncolgatjuk, hogy a rendszerváltást követően a feladatok számtalan meny-

nyiségben érkeztek az önkormányzatokhoz. Nyilvánvalóan ez országosan igaz. Ezzel párhuzamosan 

a normatív finanszírozás nem társult ehhez. Ebből fakadóan különösen a szegényebb települések 

kényszerből egymás után hitelt vettek fel. Ez a hitelfelvétel odavezetett, hogy Mezőtúr Város Ön-

kormányzata végtelen mértékben eladósodott. Ezekből a hitelekből elsősorban nem fejlesztések 

valósultak meg, de sajnos a jelentős részét az önkormányzatok elműködték, tehát a működést voltak 

kénytelenek a hitelekből finanszírozni. Nyilvánvalóan minden önkormányzat arra törekszik, hogy 

az önként vállalt feladataiból is minél többet bevállaljon, hiszen ezzel mást nem szeretne elérni, 

mint hogy a település polgárai minél jobb körülmények között éljenek. Mi is megtehetnénk, hogy a 

számos önként vállalt feladatra azt mondjuk, hogy köszönjük ezt nem vállaljuk be, csak a kötelező-

ket és akkor többet tudtunk volna fejlődni, de nem minden a fizikális építkezés, a társadalmat is 

össze kell tartani. Úgy gondolom, nem kell indokolnom, hogy a sport lehetőségének a biztosítása, a 

civilszervezetek működésének a támogatása milyen jelentőséggel bír egy település életében. Sorol-

hatnék még számos egyéb dolgot is.  

Rendkívül eladósodott állapotot örököltünk, ha nem történik meg 2013-ban az állami adósságátvál-

lalás, amely a FIDESZ-KDNP kormánynak volt köszönhető, akkor csődbe jutott volna Mezőtúr 

Város Önkormányzata még több száz, vagy ezer önkormányzattal együtt. Ezt az óriási terhet átvál-

lalta az állam. 2010 után az önkormányzat gazdasági helyzete évről-évre javult. Ennek az volt egy-

részt az oka, hogy az adósságátvállalás megtörtént. Másik jelentős oka volt az is, hogy az önkor-

mányzati feladatellátási rendszer jelentős mértékben átalakításra került. Mindannyian tudják, hogy 

az egészségügy, az oktatás, a vízszolgáltatás és a hulladékgazdálkodás területén milyen változások 

következtek be az elmúlt években. Ezen lehet vitatkozni, hogy egy önkormányzatnak ez jó-e vagy 

sem. Egy biztos, az átszervezés miatt nem kell ezeket a feladatokat finanszíroznunk, az átszervezés-

sel lekerült az önkormányzatok válláról. Meggyőződésem, hogy Mezőtúr Város Önkormányzata 

2010 előtt és 2010-14 között erejéhez mérten sokkal nagyobb mértékben támogatta az oktatást, mint 

amire képes volt, ezért nem jutott egyéb más feladatokra forrás, amelyeket általában mostanában 

szoktak számon kérni rajtam vagy rajtunk. Egy példa: miért van még Mezőtúron több mint tíz kilo-

méternyi földes utca? Ezekre 2010 előtt lehetett pályázni, de akkor azért nem pályázott a képviselő-

testület, mert vagy nem tudták volna mellétenni az önerőt, vagy más egyéb beruházást tartottak fon-

tosnak. Ez azonban megengedhetetlen, hogy a XXI. században még sáros utcák vannak. Legfonto-

sabb feladatunknak azt tartom, hogy az utak állapotán továbbra is javítsunk, melyhez szervesen 

hozzátartozik a járdák állapotának javítása is. Hiába épülnek itt nagyszerűbbnél nagyszerűbb beru-

házások, újulnak meg közintézmények, ha vannak olyan mezőtúri polgárok, akik az utcájukban nem 

tudnak közlekedni a téli időszakban.  
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Ami az önkormányzat gazdasági helyzetét illeti, és ha 2010-től vizsgáljuk az eddig eltelt időszakot, 

azt lehet elmondani, hogy az önkormányzat anyagi helyzete folyamatosan javult, melynek számos 

összetevője volt. A legsarkalatosabb az említett feladatellátási rendszer átalakításának a következ-

ményei. Nagyon fontos elemként jelenik a vállalkozói szféra fejlődése, amelynek nagyon sokat kö-

szönhetünk. Számtalanszor elmondtam már, hogy a versenyszféra fejlődése szemmel láthatóan 

nagyszerű volt Mezőtúron. Az önkormányzat teljes helyi adóbevétele 2018-ra elérte a 900 millió 

forintot, amelynek 80 %-a az iparűzési adóból származik. Itt egy határozott növekedés látható. Kö-

szönet és hála a versenyszférában dolgozó minden egyes mezőtúrinak és vidékinek, hiszen sokan 

járnak ide Mezőtúrra dolgozni. Ezt a bevételt jelentős mértékben önkormányzatunk működési terü-

letére kell fordítani. Néhány évvel ezelőtt feladatfinanszírozási rendszerre tért át az állam. Ez azt 

jelenti, hogy a kapott állami normatívák terén meg van határozva, hogy mit, mennyit, milyen fel-

adatok ellátására kapunk. Itt meg kell említenem a beszámítás elvét, melynek az a lényege, hogy 

minél gazdagabb egy település, minél nagyobb a helyi adóerő képessége, annál többet von el az 

állam a normatív finanszírozásból. Ezt úgy számoljuk ki, hogy a helyi iparűzési adó összegét eloszt-

juk a településen élők lélekszámával. 2010-ben 20 ezer forint/főről indultunk, most pedig már jóval 

40 ezer forint felett vagyunk Ft/fő/év tekintetében. Mi az idén pályáztunk rendkívüli önkormányzati 

támogatásra, melyet azért tudtunk megtenni, mert még egy korábbi év adata volt az a határ, ami 

miatt beadhattuk a pályázatot. Ezt már 2020-ban az önkormányzatunk nem tudja megtenni, mert a 

helyi adóerő képességünk meghaladta azt a volument, amely alapján az a pályázat benyújtható len-

ne. Visszatérve a működési területre: kapjuk az állami normatívát és az elmondottak alapján köny-

nyen belátható az, hogy számos területen, számos esetben jelentős összegeket kellett hozzátenni, 

például az óvodánál eddig 30 millió forintot. A lényeg az, hogy a működési feltételeket biztosíta-

nunk kell. Az nem lehet kérdés, hogy a kötelező feladatainknak az ellátása csorbát nem szenvedhet. 

Az első rendű feladata az önkormányzatnak, hogy a működési szféra anyagi forrásait és az infra-

strukturális feltételeket is minél jobb színvonalon teljesítse. A bölcsődével és az óvodával ki is me-

rültek az oktatási területek, hiszen sem az alapfokú, sem a középfokú oktatás már nem önkormány-

zati hatáskör. Az ingatlanok az állami szféra vonatkozásában önkormányzati tulajdonban maradtak, 

de a fenntartóik mások lettek. A feladatellátás terén nagyon fontos az, hogy azokat a forrásokat, 

amelyeket az állami normatívák nem fedeznek, pótoljuk. Nyilvánvalóan ezek majd minden évben a 

költségvetés megtárgyalásakor alakulnak ki, formálódnak, kristályosodnak és a végén majd meg-

születik a legfontosabb rendeletünk, az önkormányzat költségvetése.  

A fejlesztési területet tekintve több milliárd forint érkezett 2010 óta önkormányzatunkhoz. Ebből 

nagyon sok fejlesztés valósult meg, most is nagyon sok van folyamatban. Az elmúlt ciklusban 4,5 

milliárd forint érkezett a településre. Ezeknek az 50 százaléka már felhasználásra került. Körülbelül 

2,3 milliárd forint volt annak az összege, amely az önkormányzat számláin rendelkezésre áll. Ez a 

futó projekteknek a finanszírozását szolgálja, ezek mind elnyert pályázati források. Ezeket a projek-

teket részben már befejeztük, és vannak, amelyek a megvalósítás időszakában vannak vagy még 

most kezdődnek el. A legtöbb projekt esetében a kivitelező kiválasztása megtörtént. Ez is a jövő 

feladata lesz, hogy a projektekhez a kivitelezőket megtaláljuk. Ami a jövő vonatkozásában fontos, 

hogy ezek a projektek, a beruházások várhatóan 2020 év végére megvalósuljanak. Lehet lesz olyan 

is, amely át fog húzódni 2021-re. Ezt nyilván nem lehet megjósolni, mert ma az építőipari piacot az 

jellemzi, hogy nagyon leterhelt, ezért lassan haladnak, hozzákezdenek a munkához, aztán elmennek, 

két hét múlva visszajönnek, stb. Olyan vállalkozók vannak a rendszerben, akik nem egészen korrekt 

módon túlvállalják magukat. Ebből az következik, hogy húzódik a kivitelezésnek az ideje, mint 

például a legnagyobb óvodánknak a projektje is. A jogi intézkedéseket megtesszük, de attól a mun-

ka nem lesz hamarabb kész. Ez a 2,3 milliárd forint 2020-ban nagy részben felhasználásra kerül 

majd. A céljaink ezekkel a projektekkel az, hogy a településünket fejlesszük. Akik figyelemmel 

kísérték a tájékoztatóimat az elmúlt években, azok pontosan tudják, hogy milyen beruházások zaj-

lanak Mezőtúron. Nemcsak fizikális építkezéssel járó beruházások vannak, hanem a társadalom 
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felzárkóztatásán keresztül a diákoknak ösztöndíj juttatásán át még számos pozitív elemet is tartal-

maznak.  

A jövő fejlesztéseiről is szeretnék szólni néhány szót, ha ezeket a projekteket befejezzük. Mezőtúr 

nem gazdag település, melyre ha visszatekintünk, akkor ez hagyománynak számít. Nem lehet okunk 

panaszra, hiszen vannak nálunk jóval szegényebb települések, önkormányzatok. Azt tudom monda-

ni, hogy soha ne legyünk rosszabb anyagi körülmények között, de a helyi adóbevételek a működési 

szférához vannak hozzárendelve. A helyi adóbevétel növekedésével évről évre el tudtuk érni, hogy 

számos önerős fejlesztést meg tudtunk valósítani. Ha a gazdaságban ezt makro szinten értem, ha-

nem következik be valamilyen törés, válság, és legalább ez a tendencia érvényesül és vannak olyan 

információim, hogy vannak olyan fejlesztések számos cégnél, hogy ez az adóbevételi mérték a jö-

vőben még emelkedhet is. Nyilvánvalóan ezt sok minden befolyásolja, ezt nem lehet előre meg-

mondani, de még növekedhet is. Ebből az fog következni, hogy minél több fejlesztést tudunk ön-

erőből megvalósítani. Így volt ez az elmúlt években is, hiszen az idei esztendőben egy nagy volu-

menű útépítési projektet valósítottunk meg. Ez nem azt jelenti, hogy az elmúlt években ilyen téren 

nem építkeztünk volna. Számos utcában útalapot építettünk, aszfaltoztunk. Ezt részben azért tudtuk 

megtenni, mert a Magyar Államtól kaptunk 200 millió forint támogatást és 150 millió forint hitelt is 

erre fordítottunk. Az önkormányzatunk jelenlegi hitelállománya 350 millió forint. 150 millió forin-

tot az említett útépítési programra fordítottunk, 200 millió forintot pedig azért vett fel az önkor-

mányzat, mert a TOP pályázataink terén azt láttuk, hogy az elnyert támogatási forrás nem elegendő 

a projektek sikeres megvalósításához. A pályázatok 2015-16-ban kerültek benyújtásra, egy, másfél 

évet vártunk a bírálatra. A bírálatokat követően kezdődött el a tervezési folyamat. A tervező cégek 

is el vannak halmozva munkával és sajnos sok esetben ezek a tervezői teljesítések csúsztak. Nem 

beszélve arról, hogy sok esetben mi kértük, fussanak neki még egyszer, mert olyan árak jöttek ki az 

első tervezési folyamat lezárását követően, amelyből azt láttuk, hogy az nem fog menni anyagi ol-

dalról. A képviselő-testület egyértelműen kimondta azon szándékát, hogy nem szeretnénk egyetlen 

egy projektről sem lemondani, a fejlesztési forrást visszautasítani. Két olyan nagy pályázatunk van, 

amely még előttünk áll. Ezek igen nagy horderejűek, mert a két kerékpárútról van szó. Erre a két 

projektre megközelítőleg 720 millió forintot nyertünk el. Itt az egybeszámítás elvét alkalmazva a 

közbeszerzési törvény oldaláról nézve ezek nyílt eljárások lesznek. Nem tudjuk megmondani, hogy 

mennyiért fog elkelni a piacon, hiszen majd a piac árazza be. Nyílt eljárás keretein belül lesz kivá-

lasztva a kivitelező. Ennek az átfutási ideje fél év is lehet, de a törvényhez igazodnunk kell.  

Az előttünk álló öt év kapcsán szeretném elmondani, hogy hamarosan indul a modern kisvárosok 

programja. Országgyűlési képviselő úrral múlt héten a választókerület polgármesterei egyeztettek 

is. Elmondtam, hogy településünk mit szeretne, mik a prioritások. A prioritás az út és a járda. Nem 

árt, ha tudják a helyi döntéshozók, hogy például a helyi ivóvízhálózat vonatkozásában jelen pilla-

natban Mezőtúron 100 km gerinchálózatból 60 km azbesztcement anyagú vezeték van. Ez csak a 

gerinchálózat. Az ivóvízminőség akkor romlik egy hálózatban, ha csőtörés van. Ezen a hálózaton 

nagyon sok a törés, hiszen ez egy rugalmatlan anyagból van, könnyen törik. A másik probléma a 

szennyvízhálózat kora is. Itt a belvárosban a szennyvízvezeték pár éve összeroskadt. A kamerás 

vizsgálatot elvégeztettük végig a Dózsa György úton. A postától az első lámpás útkereszteződésig 

ezt a gerinchálózatot kicseréltettük. A kritikus szakasz még a lámpától a Rákóczi útig tart, melyet 

szintén fel kellene újítani. Vannak már olyan technológiák, hogy kitakarás nélküli módon fel lehet 

újítani ezeket a vezetékeket. Csapadékcsatorna-hálózat kapcsán sem lehetünk nagyon nyugodtak, 

hiszen főleg a strandtól jövő vezeték egészen a Penny-ig katasztrofális állapotban van, ezt is fel 

kellene újítani. Ha végig sétálunk a mezőtúri utcákon, akkor láthatjuk, hogy ezeken a csatornákon is 

van mit csinálni. Itt a fel nem újított szakaszokra gondolok. A jövő tekintetében tehát ez az egyik 

lehetőségünk a modern kisvárosok program keretében, hiszen a helyi adóbevételek növekedése 

bármilyen nagymértékű lesz, drasztikus nagyságrendű emelkedésre nem számítok. Az imént emlí-

tett fejlesztések egyenként is milliárdos nagyságrendűek, ezért saját erőből semmiképp sem tudjuk 

megoldani, csak pályázatok útján. Pályázati forrásokkal tudunk csak jelentős fejlődést felmutatni.  
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Tisztelt Jelenlévők! 

Összefoglalva: Az elmúlt évek változásai alapján, amelyet elég részletesen ismertettem az elképze-

léseim alapján, az következik az eljövendő évekre, hogy az önkormányzati szféra biztonsággal, 

megfelelő pénzügyi háttérrel fog működni. Alapvető kötelességünknek tartom azt, hogy minden 

lehetséges pályázati forrást egyeztetve próbáljunk meg idehozni és ezekkel a településünket fejlesz-

teni. Ajánlom az együttműködési szándékomat mindenkinek, természetesen nem csak a képviselő-

testület tagjainak, hanem minden mezőtúri polgárnak és számítunk mindenkire. Számítunk az érté-

kes civilszervezeteinkre, a történelmi egyházakra és minden jó szándékú emberre. 

Azzal zárom gondolataimat, hogy ugyanúgy, mint az elmúlt kilenc évben felelősségteljesen, igye-

kezve, minden egyes helyi igényt, véleményt meghallgatva igyekszem az önkormányzat munkáját 

irányítani. Azt kérem képviselő társaimtól és mindenkitől, hogy ebben legyen partner. Ehhez 

mindannyiunknak, a közösségünknek nagyon sok sikert kívánok. Minden mezőtúrinak nagyon jó 

egészséget és sok sikert kívánok.  

Köszönöm, hogy meghallgattak.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Folytatjuk munkánkat. Mivel mind a 11 fő települési képviselő és a 

polgármester is jelen van, ezért megállapítom, hogy az ülés határozatképes. Bejelentem, hogy az 

ülésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készül. Kérem, hogy jegyzőkönyv hitelesítőnek Harmat Mi-

hályné és Kovács Attila városi képviselőket szavazzuk meg. 

  

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a javaslatot elfogadta, de nem hozott határozatot.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2019. októ-

ber 31-én kiadott meghívóban szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg. Szavazásra bocsátom a 

napirendet.   

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

139/2019.(XI.07.) képviselő-testületi határozata  

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2019. november 07-ei alakuló ülése 

napirendjének jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2019. november 07-ei alakuló ülésé-

nek napirendjét. 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szervezeti és Működési Szabályza-

tának elfogadására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

2. A titkos szavazás lebonyolításában közreműködő szavazatszámláló bizottság elnökének, 

tagjainak megválasztására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

3. Az alpolgármester megválasztására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 
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4. Az alpolgármester eskütétele 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

5. A Képviselő-testület bizottságai elnökeinek és tagjainak megválasztására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

6. A bizottság nem képviselő tagjainak eskütétele 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

7. A polgármester illetményének, költségtérítésének elfogadására 

Előadó: dr. Enyedi Mihály jegyző 

 

8. Az alpolgármester illetményének, költségtérítésének elfogadására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

9. A települési képviselők, a bizottsági elnökök, a bizottsági tagok, tiszteletdíjáról szóló 

rendelet megalkotására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

10. Batta Attila Viktor végkielégítésének megállapítására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

Erről: 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

      é r t e s ü l n e k. 

 

 

1. napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szervezeti és Működési Szabályzatának 

elfogadására 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Az előterjesztés 2019. október 31-én kiküldésre került. Mindenkinek 

volt ideje, hogy áttekintse az anyagot. Most az új SZMSZ megalkotására kerül sor. 

 

dr. Siposné Varga Ildikó képviselő: Bejelentéssel szeretnék kezdeni az SzMSz tárgyalása előtt. A 

TEKE megalakította képviselői csoportját, amelynek neve Tegyünk Együtt Közösségünkért Egye-

sület képviselőcsoport. A frakció vezetője Kovács Attila képviselőtársam lett, a képviselőcsoport 

vezető-helyettese pedig személyem. A frakció tagjai: Kovács Mihály, Kovács Péter József, Kötél 

János, Rózsa Endre. Az SzMSz VII. fejezetének 83. §-a értelmében írásban is szeretnénk polgár-

mester úrnak benyújtani az alakuló nyilatkozatunkat. Kérném polgármester urat, hogy számunkra 

jelöljön ki egy irodát a Városházán, ahol a munkánkat végezhetjük és a frakcióüléseket megtarthat-

juk.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Most nem tudok választ adni a kérésre, de a közeljövőben megold-

juk.  
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Kovács Mihály képviselő: Az SzMSz V. fejezet 72. §-ával kapcsolatban szeretnék kérdést feltenni 

és majd módosító javaslatot tenni. A (4) és (5) bekezdés így hangzik:  

„(4) A Képviselő-testület két tanácsadói munkakört hoz létre - az alpolgármesteri tisztség 

betöltetlensége esetén - a polgármester tevékenységéhez közvetlenül kapcsolódó feladatok ellátásá-

ra. A tanácsadók felett a munkáltatói jogkört a polgármester gyakorolja. 

(5) A tanácsadói foglalkoztatási jogviszonyára a munka törvénykönyvéről szóló 2012. évi I. tör-

vényt kell alkalmazni.” 

Kik ezek a személyek? Mennyi lesz a bérük? Van-e aláírási jogkörük? Mintegy alpolgármesterek-

ként működnek, mert előrevetíti az anyag ezt a lehetőséget is. Beszámolási kötelezettségük kinek 

van? A szerződésük milyen időtartamra szól? Készült-e hatásvizsgálat ezeknek a feladatoknak a 

betöltésére? 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Tekintettel arra, hogy még nem tudom, lesz-e alpolgármester vagy 

sem, ezeken a kérdéseken még nem gondolkodtam. A tanácsadó alpolgármesteri feladatkörben nem 

lehet, hiszen az alpolgármesternek választottnak kell lennie. Nem tudok válaszolni a kérdésre, amíg 

nem dől el, hogy a mai napon választunk-e alpolgármestert vagy alpolgármestereket.  

 

dr. Enyedi Mihály jegyző: Amikor előkészítettük a rendeletet, sokat gondolkodtunk, kell-e vagy 

nem. A kérdés az, hogy lesz-e alpolgármester vagy lesznek-e alpolgármesterek. Ezért is van úgy 

megfogalmazva, hogy az alpolgármesteri tisztség betöltetlensége esetére hozná létre a képviselő-

testület. Azért kettőt, mert nincs megegyezés, hogy egy vagy két alpolgármester legyen-e, de mint 

látjuk, a polgármester munkájának közvetlen segítésére hozná létre a képviselő-testület. Ennek a 

javaslatnak az a célja, hogy mi köztisztviselők nem lehetünk ott politikai tárgyaláson. Amíg nincs 

alpolgármester, addig erre lesz lehetősége a képviselő-testületnek, hogy elfogadja a javaslatot. Az, 

hogy ki lesz, vagy kik lesznek, azt nem én döntöm el személyesen. Azért van itt a képviselő-

testület, hogy akár egy ügyrendi kérdés keretében, akár később politikai megegyezés keretében ja-

vaslatot tegyen a polgármesternek. Ezt a pozíciót a képviselő-testület hozza létre.  

 

Kovács Mihály képviselő: A módosító javaslatomat a következők szerint fogalmazom meg:  

Az SzMSz V. fejezet 72. § (4) és (5) bekezdése kerüljön törlésre.  

Kilenc éven keresztül nem volt szükség tanácsadói munkakör betöltésére. Úgy gondolom, hogy egy 

alpolgármesteri hely feltétlenül szükséges, hiszen idáig is ez volt, mi ehhez tartjuk magunkat és ezt 

támogatjuk.  

 

Patkós Lajos képviselő: Olyan értesülésem van, hogy a választási kampány során dr. Siposné Var-

ga Ildikó beszélgetett a választókkal és egy olyan kérdést kapott, hogy ha megválasztják polgármes-

ternek, akkor el tudja-e látni ezeket a feladatköröket, és milyen segítséget akar bevonni. Ekkor azt 

mondta, hogy tanácsadókban gondolkodik, mert ezt a feladatot úgy tudja ellátni. Most olyan javas-

latot látok a TEKE-től, hogy ezt a szándékot nem támogatják. Ellentmondást érzek, ezért kértem 

szót.  

 

Kovács Mihály képviselő: Itt most nyilván félreértés van, mivel itt most egy csapat ül dr. Siposné 

Varga Ildikó mellett és a tanácsadók itt vannak, itt voltak és itt lesznek ezután is. Azzal, hogy ő nem 

lett polgármester, attól még egy meghatározó személyiség közöttünk. A félreértés ebből adódhatott. 

Itt nem közpénzből finanszírozott tanácsadókról van szó, hanem rólunk, akik mellette vagyunk.   

 

Herczeg Zsolt polgármester: Mindannyian közpénzből vagyunk finanszírozva, de nyilván értem a 

különbséget. 
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Kötél János képviselő: Módosító javaslattal élnék. A III. fejezet 27. § (3) bekezdés utolsó monda-

tát kérném törölni: „Kivételes esetben a Képviselő-testület rendkívüli ülése az ülés napján is össze-

hívható.” Sajnos a munkahelyem miatt ilyen esetekben nem tudnék részt venni az üléseken.  

 

dr. Enyedi Mihály jegyző: Ez a mondat a most hatályban lévő SzMSz-ben is benne van. Termé-

szetesen van rá lehetőség, a módosítást meg lehet szavaztatni.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Az elmúlt évek során az élet számtalanszor arra kényszerített ben-

nünket, hogy előző nap hívjuk össze az ülést. Komoly 10 vagy 100 milliók múlhatnak azon, ha nem 

tudjuk összehívni a képviselő-testületet.   

 

Kovács Attila képviselő: Kiegészítést szeretnék tenni, mielőtt tárgyaljuk ezt a szabályzatot. Mi a 

polgármester úrral és a csapatával két alkalommal is leültünk egyeztetni, ahol előkészítettük ezt az 

alakuló ülést. A szavazás arányában 62 %-a a választóknak a TEKE-re szavazott. Joggal várhatják 

el a mi támogatóink, hogy egy alpolgármestert adjunk dr. Siposné Varga Ildikó személyében. Pol-

gármester úr Szűcs Dánielt javasolta először. Utána megegyeztünk abban, hogy mi ezt nem tudjuk 

elfogadni, csak társadalmi megbízatású alpolgármesterben gondolkodhat. Mi továbbra is ahhoz ra-

gaszkodtunk, hogy mivel a választások eredménye azt tükrözi, hogy a TEKE-nek igen jelentős tá-

mogatottsága van a városban, ezért a FIDESZ-KDNP képviselete megvan városi legmagasabb szin-

ten, hiszen polgármester úr elnyerte a választók bizalmát, de azért, hogy kiegyenlített legyen és 

együttműködésben gondolkodunk, ezért dr. Siposné Varga Ildikót javasoljuk alpolgármesternek. 

Polgármester úr két alpolgármestert szeretne javasolni Szűcs Dániel képviselő és dr. Siposné Varga 

Ildikó személyében. Ezt mi nem tudjuk elfogadni, hiszen polgármester úr elmondta, hogy 2010 óta 

a város kötelező feladatai lecsökkentek és ezáltal úgy gondoljuk, hogy semmi nem indokolja, hogy 

két alpolgármester legyen ebben a városban. Ettől függetlenül polgármester úr az alakuló ülés prog-

ramjában továbbra is beterjeszt két alpolgármestert. Ezért is figyelünk a 72. §-nál tágra nyílt szem-

mel, hogy itt most miről is beszélünk, mert akkor polgármester úr nekünk a tárgyaláson megerősí-

tette, amennyiben nem választunk alpolgármestert, akkor önállóan fogja vezetni a várost. Azt 

mondtuk, hogy ez így rendben van, ha érez magában erőt, akkor ezt így kell csinálni. Ennek van 

gazdasági előnye is a város szempontjából, melynek már több fórumon hangot adtam. Fennáll an-

nak az esélye, hogy ma nem lesz alpolgármester választás. Mi azzal a szándékkal jöttünk ide, hogy 

az SzMSz-t az elhangzott módosításokkal elfogadjuk, hiszen ha nem fogadjuk el, akkor nem tudunk 

továbblépni.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Annyit pontosítanék, hogy a választás utáni héten két alkalommal, 

szerdán és csütörtökön tárgyaltunk. A szerdai napon az alpolgármester kérdése felvetődött. Én rög-

tön azt mondtam dr. Siposné Varga Ildikó vonatkozásában, hogy tudom támogatni. Nem azzal nyi-

tottam, hogy Szűcs Dánielt tudom elképzelni egyedüli alpolgármesterként. Ilyen el nem hangzott 

ezen a megbeszélésen. Az hangzott el, hogy a TEKE részéről dr. Siposné Varga Ildikó személye 

vetődött fel. Azt mondtam, hogy a mi részünkről személyét támogatjuk abban az esetben, ha a 

TEKE támogatja Szűcs Dánielt. Az alpolgármesterekre vonatkozó előterjesztésről annyit, hogy ezt 

a polgármester terjeszti elő, mely nekem jogom és kötelességem is. Kifejtettem az egyeztetéseken, 

hogy én csak két alpolgármestert tudok elképzelni. Ezzel kapcsolatosan ezt a választ tudom adni.  

 

Kovács Mihály képviselő: Az SzMSz 10. fejezet 97. §-a a nemzetiségi önkormányzatokról szól. 

Tudomásom szerint a cigány kisebbségi szavazás nem sikerült jelöltállítás hiányában. Most nincs 

kisebbségi önkormányzat Mezőtúron. Ha nincs, akkor miért szerepel az SzMSz-ben? Későbbi vá-

lasztásra számítunk, mert akkor megértem, hogy benne van, de ha nem, akkor nincs értelme.  
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dr. Enyedi Mihály jegyző: Későbbi választás öt év múlva lesz, addig nem lesz nemzetiségi válasz-

tás. Ezt azért tettem bele, mert egy lehetőség. Nagyon bízom benne, hogy ez az SzMSz nem csak öt 

évet fog élni, hanem többet. Amennyiben öt év múlva lesz nemzetiségi önkormányzat, már most 

megvannak a feltételei. A jogi háttér az volt, hogy nem vagyok biztos abban, hogy ugyan nem ala-

kult meg a nemzetiségi önkormányzat, de attól kaphatok a kormányhivataltól törvényességi felhí-

vást az együttműködésről. Azért mert nem álltak fel, rendelkezni még kell.  

 

Patkós Lajos képviselő: A Helyi Választási Bizottság elnök asszonya elmondta a választás vég-

eredményét. Nyolc választókörzet van Mezőtúron, ebből ötöt nyertek a TEKE képviselői. A pol-

gármester választást Herczeg Zsolt polgármester úr nyerte. Itt most hatan-hatan ülünk. Így valaho-

gyan nem jön ki a kétharmad, a 62 % sehogyan sem. Herczeg Zsolt polgármester úrra 3149 szava-

zat, Dr. Siposné Varga Ildikóra 2490 szavazat érkezett. A TEKE-s képviselőkre összességében 

2900 választópolgár, a FIDESZ-KDNP képviselőjelöltjeire pedig 2633 választópolgár szavazott. Ha 

ezt a két-két számot összeadjuk, akkor egészen más jön ki. A FIDESZ-KDNP jelöltjeire 5782, a 

TEKE jelöltjeire 5390 választópolgár szavazott. Maradjunk a realitásoknál, hat-hat képviselő van 

tehát. Itt most van két politikai irányultság döntetlen állásban, és ezért meg kell egyeznünk. A 

TEKE egymásért akar dolgozni, vagy a városért? 

 

Rózsa Endre Bertalan képviselő: Rögtön szeretném biztosítani Patkós Lajos képviselő urat arról, 

hogy mi a város közösségéért akarunk tenni. Ugyan rövid múltja van ennek a közösségnek, de azért 

nagyon sok dologgal tudjuk ezt bizonyítani. Ez a csapat nagyon sokszínű, sok irányból jött és na-

gyon sok embernek a támogatását is élvezi. Nem vontam kétségbe a másik hat fős csapatnak az 

ilyen irányú munkásságát. Szeretném jelezni, hogy ilyen rövid idő alatt hatalmas munkát végeztünk, 

és a támogatottság tekintetében rendkívül tisztes eredményt értünk el. Az alpolgármester választás-

sal kapcsolatban meg kell vizsgálni, hogy egyáltalán legyen-e alpolgármester vagy alpolgármeste-

rek, vagy egyáltalán kell-e alpolgármester. Tekintsünk vissza 1990-ig, a mezőtúri önkormányzati-

ságnak a történetére. Mindannyian tudják a jelenlévők, hogy Mezőtúrnak mindig is volt alpolgár-

mestere, egy vagy kettő. Mindig támogattam az alpolgármester tevékenységét. 2010-ben támogat-

tam Patkós Lajos félállású alpolgármesternek a beterjesztett javaslatát. Batta Attila Viktor alpol-

gármestert is támogattam 2011-ben. Be kell azonban látni az embernek, hogy tévedett, és ha hibá-

zik, akkor el kell mondani a közösségnek. A félállású alpolgármester lemondott egészen rövid idő 

alatt. A főállású alpolgármesterrel sem működött jobban a város. Szeretem a dolgokat más szem-

szögből is megvizsgálni. 2010-ben Patkós Lajos alpolgármester úr azt mondta, hogy a városnak 

elég egy félállású alpolgármester. Utalt arra, hogy a korábbi ciklusban lévő alpolgármesterek sokan 

voltak, és ez éves szinten 10 millió forintot jelent a városnak. Ezt akkor mondta Patkós Lajos képvi-

selő úr, amikor még az összes oktatási intézmény a városhoz tartozott. Kell-e most egyáltalán alpol-

gármester? Polgármester úr azt mondta a tárgyalásokon, hogy akár egyedül is el tudja látni a felada-

tokat. Fontosnak tartom, hogy a kiválasztás tekintetében megfelelő megegyezés legyen. Láthatjuk, 

hogy a nyolc egyéni körzetből ötöt a TEKE nyert meg. Az öt fős FIDESZ-es csapatnak van egy 

polgármestere. Ha az öt fős FIDESZ-es csapatnak van egy városvezetője, akkor a TEKE-nek legyen 

egy alpolgármestere, aki itt, ezen a területen tevékenykedhet.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: A választási eredményeket több oldalról lehet vizsgálni. A döntésho-

zók száma hat-hat fő. Az alpolgármester személye vonatkozásában pedig az előterjesztő a polgár-

mester.  

 

Batta Attila Viktor képviselő: Alpolgármestert választani kötelező, ha nem választ a testület, ak-

kor mulasztásos törvénysértést követ el. Az, hogy mi a véleménye a munkámról, az egyéni szubjek-

tív döntés.  
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Herczeg Zsolt polgármester: 2010-ben azért választottunk társadalmi megbízatású alpolgármes-

tert, mert a város rendkívül nehéz anyagi helyzetben volt, spórolni kellett.  

 

Kovács Attila képviselő: A tárgyalások során a kiindulási alap az együttműködés volt. Az elmúlt 9 

évben nem kellett senkivel együttműködni. Az elmúlt 9 évben a FIDESZ képviselő-testülete több-

ségben volt. Mindenféle döntést csont nélkül át tudott vinni a képviselő-testületen, bármilyen ötle-

tünk volt is. Most az a helyzet állt elő, hogy hat-hat a képviselők száma. Tehát tényleg együttműkö-

désre kell törekednünk. Az alpolgármesterek megválasztása igen komoly gazdasági kérdés is. Nem 

engedheti meg a város, hogy két alpolgármestere legyen. Azt gondolom, hogy csak dr. Siposné 

Varga Ildikót kellene beterjeszteni alpolgármesternek és akkor megegyezés születhetne, és dolgoz-

hatnánk együtt Mezőtúr városáért. Így lenne Fideszes polgármester és TEKE-s alpolgármester.   

 

Szűcs Dániel képviselő: A számokon lehet vitatkozni, de Herczeg Zsolt polgármester úr meggyőző 

fölénnyel nyerte ezt a választást. A 8 választási körzetből ötöt nyert a TEKE csapata, hármat a 

FIDESZ-KDNP közössége. Ezt követően megtörténtek a tárgyalások, egyeztetések, amiről már szó 

volt. Mindkét fél próbált becsületesen hozzáállni ezekhez a tárgyalásokhoz. Az elkövetkezendő öt 

évben is úgy szeretnék ebben a képviselő-testületben dolgozni, hogy minden egyes döntést, egyez-

tetést követően úgy tudjunk felállni, hogy egymás szemébe tudjunk nézni. A mezőtúri emberek 

alapvetően ezt várják el és azt, hogy Mezőtúrt együtt fejlesszük a közeljövőben. Megtörtént a vá-

lasztás, van aki nem úgy véleményezi, mint ahogyan az emberek döntöttek, de ezt el kell fogadni. 

Az alakuló ülésen most vagyunk itt, most kell továbbgondolkodnunk együtt. Szeretnék hozzászólást 

tenni még az elmondottakon túl. Kötél János képviselőtársam módosító javaslatát elfogadásra javas-

lom. Elhangzott, hogy az elmúlt öt évben nem igazán kellett együttműködni a képviselő-testületnek. 

Azt gondolom, hogy kellett. Gondolok itt Rózsa Endre, Kovács Mihály, Kötél János és Csányi Ri-

chárd képviselőtársamra. Számtalan olyan döntés volt, amelyet egyhangú szavazattal támogatott a 

képviselő-testület. Attól függetlenül, hogy milyen felállású volt a képviselő-testület, mindig próbál-

tunk közösen gondolkodni. A FIDESZ csapatának van egy polgármestere, Herczeg Zsolt személyé-

ben. Herczeg Zsolt polgármester úr nem a FIDESZ csapatának a polgármestere, hanem Mezőtúr 

városának. Minden egyes mezőtúrit szeretne képviselni és eddig is ezt tette. 

 

Herczeg Zsolt polgármester: A korábbi ciklusokban lévő együttműködés kapcsán szeretném el-

mondani, hogy az esetek többségében, 98-99 %-ában a döntéseink egyhangúak voltak. A jelenlévő 

urak meg tudják erősíteni, hogy semmiféle nyomás nem volt a részünkről a tekintetben, hogy ho-

gyan szavazzanak.  

 

Rózsa Endre Bertalan képviselő: Miért volt az, hogy a képviselő-testület 99 %-ban együtt szava-

zott? Mert ez azt is jelenti, hogy mi, akik listásak voltunk, azok a személyek is a városért dolgoztak.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Kovács Mihály és Kötél János nem volt listás. 

 

Rózsa Endre Bertalan képviselő: Most 2010-re utalok. Igenis együtt tettük ezeket a dolgokat a 

város érdekében. Statisztikával készültem, 2010-ben Herczeg Zsolt polgármester úr megkérdezte 

Bélley Ferencet, Csányi Tamást és személyemet. Egyetlen egy külsős helyet sem kaptunk, viszont 

2014-ben még egyeztetés sem volt. Gyakorlatilag minden helyet a polgármester javaslata alapján 

töltöttek be a külsős bizottságban.   

 

Herczeg Zsolt polgármester: 2010-ben egy-egy főt delegálhatott az MSZP, a JOBBIK és a Lokál-

patrióta Egyesület. 2014-ben valóban nem, az helytálló.  

 



 14 

Patkós Lajos képviselő: Rózsa Endre képviselő úr megemlítette, hogy milyen választási egyezteté-

sek voltak 2010-ben és 2014-ben. Visszamehetnénk 1999-ig is, hogy milyen egyeztetések voltak. 

Mindig az az erő volt pozícióban, aki megnyerte a választást. 2010-ben polgármester úr egy romok-

ban lévő várost vett át, most 2019-ben teljesen más a helyzet, nem kell Mezőtúrt kihúzni a kátyúból. 

2010-ben valóban mondtam, hogy az alpolgármester megválasztása 10 millió forintot venne el a 

várostól, ezért is vállaltam volna először ingyen ezt a tisztséget. Akkor Rózsa Endre képviselő úr 

mondta, hogy ez megalázása az alpolgármesteri beosztásnak, ha ingyen csinálom, ezért a legmini-

málisabb bérért vállaltam el ezt a pozíciót. Így jött ki ez a 10 millió forintos spórolás. Azt a városi 

költségvetést nem lehet összehasonlítani a mostani költségvetéssel. A városi képviselők a képviselői 

díjuk 10 %-áról mondtak le 2010-ben, mert olyan volt a város anyagi helyzete. El tudom fogadni, 

ha nem lesznek alpolgármesteri és tanácsadói tisztségek, ha polgármester úr bírja. Félállásban vol-

tam alpolgármester és vezettem a vállalkozásomat, de csak egy évig bírtam. A polgármesteri tiszt-

ség egy kemény munka. Úgy gondolom, hogy meg kell adni azt a tiszteletet a városnak, hogy le-

gyen alpolgármestere vagy alpolgármesterei. A város életében eddig még ilyen nem volt, hogy dön-

tetlen állás alakuljon ki. Ez egy különleges helyzet, különleges tárgyalásokat igénylő dolog. Kérem, 

hogy higgadtan gondoljuk ezt végig és elemezzük át a történteket. Az lenne az igazságos, ha mind-

két félnek lenne egy alpolgármestere, vagy ne legyen alpolgármester.  

 

Kovács Attila képviselő: Szeretnék reagálni Patkós Lajos képviselőtársam felvetéseire. Menjünk 

vissza 2010-be, hogy ha a történelemben egy kicsit kalandozunk. Mindenki tudja, hogy 2010-ben 

Magyarország és az egész világ gazdasági válságban volt, annak a végénél tartottunk. Átéltem ezt a 

válságot egy versenyszférában, ahol igenis nagyon komoly intézkedéseket kellett tenni azért, hogy a 

továbbiakban működőképesek maradjanak. Ezért nem okolhatjuk az elődeinket, akik 2010-ben 

ilyen költségvetéssel hagyták maguk után ezt a várost. Most már 350 millió forint a város hitelállo-

mánya, melynek egy része vissza fog jönni. A tárgyalásokon is elhangzott, hogy rengeteg futó pá-

lyázatunk van, amelyeket 2015-ben fogadtak el és ezeknek a mai helyzetben nagyon nehéz lesz a 

kivitelezése. Ez azt jelenti, hogy ha 4 milliárd forintot veszünk, azt 20 %-kal, azaz 800 millió forint-

tal kell megtoldani. Ha már most 350 millió forint hitelnél tartunk, akkor ezek a költségek is meg 

fogják a várost terhelni, most akármilyen fényes is a helyzet.  

Polgármester úr Szűcs Dánielt és dr. Siposné Varga Ildikót terjeszti be alpolgármester jelöltnek. Ezt 

mi nem tudjuk támogatni. Polgármester úr erőt érez magában, tettre kész és ezt köszönjük szépen a 

város nevében is, hogy egymaga megbirkózik ezzel a feladattal. Ezáltal a városnak egy nagyon ko-

moly előnyt hoz létre. Ha mégsem bírja polgármester úr a munkát, mert nagyon leterhelt, akkor 

természetesen vissza fogunk erre a kérdésre térni.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Javasolom, hogy gyűjtsük egy csokorba a módosító javaslatokat.  

Kovács Mihály képviselő úr módosító javaslata a következő: a Szervezeti és Működési Szabályzat 

V. fejezet 72. §  (4) és (5) bekezdése kerüljön törlésre. 

 

Kötél János képviselő úr módosító javaslata a következő: A III. fejezet 27. § (3) bekezdés utolsó 

mondata kerüljön törlésre.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Néhány perc szünetet rendelek el. 

 

(Szünet után.) 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Szavazásra bocsájtom Kovács Mihály városi képviselő módosító 

javaslatát. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a módosítást elfogadta. 
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Herczeg Zsolt polgármester: Szavazásra bocsájtom Kötél János városi képviselő módosító javas-

latát. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a módosítást elfogadta. 

 

Herczeg Zsolt polgármester: A módosításokkal együtt bocsátom szavazásra a rendelet-tervezetet. 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete 12 igen egyhangú szavazattal megalkotta 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szervezeti és Működési Szabályzatának 

elfogadásáról szóló 20/2019.(XI.07.) önkormányzati rendeletét.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: A vonatkozó jogszabály alapján az elfogadott új Szervezeti és Mű-

ködési Szabályzatot hatályba kell léptetni, ki kell függeszteni, közzé kell tenni, ki kell hirdetni, így 

ennek időtartamára szünetet rendelek el. A kihirdetést követően folytatódhat a testületi ülés. 

 

(Szünet után.) 

 

 

2.Napirend 

 

A titkos szavazás lebonyolításában közreműködő szavazatszámláló bizottság elnökének, tagja-

inak megválasztására 

 

Herczeg Zsolt polgármester: A képviselő-testület a polgármester javaslatára, titkos szavazással, 

minősített többséggel a polgármester helyettesítésére, munkájának segítésére egy alpolgármestert 

választ, több alpolgármestert választhat. A képviselő-testület legalább egy alpolgármestert saját 

tagjai közül választ meg. Az alpolgármester jogai és kötelezettségei a megválasztásával keletkez-

nek, a megbízatás megszűnésével szűnnek meg. Az alpolgármester választás kapcsán a titkos sza-

vazás lebonyolításáról a képviselő-testület által megválasztott 4 fős szavazatszámláló bizottság 

gondoskodik. 

A titkos szavazás eredményéről a 4 fős szavazatszámláló bizottság külön jegyzőkönyvet készít.  

A szavazatszámláló bizottság elnökének: Rózsa Endre Bertalant, tagjainak Batta Attila Viktort, Ko-

vács Attilát és Patkós Lajost javaslom. 

 

Az elhangzott javaslatot szavazásra bocsájtom, kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

140/2019.(XI.07.) képviselő-testületi határozata 

 

A titkos szavazás lebonyolításában közreműködő szavazatszámláló bizottság elnökének, tagja-

inak megválasztásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján, – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 74.§(1) bekezdésére– az alábbi határozatot hozza: 
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1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete szavazatszámláló bizottságot hoz létre 

az alpolgármester, alpolgármesterek választásának lebonyolítására. 

 

A Szavazatszámláló bizottság elnöke: Rózsa Endre Bertalan képviselő 

Tagjai: Batta Attila Viktor képviselő 

                  Kovács Attila          képviselő 

       Patkós Lajos            képviselő 

 

2. A bizottság tevékenysége az alpolgármester, alpolgármesterek 2019. november 07-i választásá-

val összefüggő feladatok ellátására terjed ki.  

 

Felelős:    dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: azonnal  

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

    A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

3.Napirend 

 

Az alpolgármester megválasztására 

 

Herczeg Zsolt polgármester: A Képviselő-testület saját tagjai közül, a polgármester javaslatára, 

titkos szavazással, a képviselő-testület megbízatásának időtartamára a polgármester helyettesítésére, 

munkájának segítésére alpolgármestert választhat. Az alpolgármester vagy alpolgármesterek szemé-

lyéről titkos szavazással kell dönteni, a titkos szavazást a 4 fős szavazatszámláló bizottság bonyolít-

ja. A Szervezeti és Működési Szabályzat rendelkezése alapján az alpolgármestereket a polgármester 

által javasolt sorrendben, külön-külön titkos szavazással választja meg a képviselő-testület. Ismerte-

tem a szavazás lebonyolításának módját, szabályait. 

Két főállású alpolgármestert javaslok az alábbiak szerint: 

 

Főállású alpolgármesternek javaslom Szűcs Dániel képviselőt. Kérem a képviselőt nyilatkozzon, 

hogy a főállású alpolgármesteri tisztséget vállalja-e? 

 

Szűcs Dániel képviselő: Köszönettel, igen vállalom. Egyúttal bejelentem személyes érintettsége-

met, de szavazni kívánok. 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Kérem a Szavazatszámláló Bizottságot, hogy az általam főállású 

alpolgármesternek javasolt Szűcs Dániel képviselő kapcsán a titkos szavazást lebonyolítani szíves-

kedjen. A szavazás az Andrea-terem három ajtaja közül kettő zárva van, a titkárság felőli ajtó van 

nyitva. A képviselők úgy mennek be szavazni, hogy a titkárságon kezükbe veszik a szavazólapot. 

Az Andrea-teremben nincs senki, természetesen előtte a szavazatszámláló bizottság tagjai ellenőr-
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zik, hogy az urna üres-e, aztán lezárják és kijönnek. A szavazás után a szavazatszámláló bizottság 

bemegy az Andrea-terembe, felbontja az urnát és szavazatszámlálás megtörténik. Ezt követően 

visszajövünk a Díszterembe és a szavazás eredményét a szavazatszámláló bizottság elnöke ismerte-

ti. 

 

Rózsa Endre Bertalan képviselő: A szavazatszámláló bizottság nevében köszönöm a megbízatást. 

Tisztelettel kérem Jegyző urat, hogy gondoskodjon szavazatszámláló bizottság jegyzőkönyvének 

előkészítéséről a jogszabálynak megfelelően.   

 

Herczeg Zsolt polgármester: A titkos szavazás idejére szünetet rendelek el. 

 

(Szünet után.) 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Felkérem Rózsa Endre Bertalant, a szavazatszámláló bizottság elnö-

két, hogy az általam főállású alpolgármesternek javasolt Szűcs Dániel képviselő kapcsán ismertesse 

a titkos szavazás eredményét.  

 

Rózsa Endre Bertalan képviselő: Tájékoztatom a képviselő-testületet a titkos szavazás eredmé-

nyéről:  

Jegyzőkönyv készült 2019. november 7-én a Városháza Andrea-termében.  

A szavazatszámláló bizottság tagjai: Rózsa Endre Bertalan elnök, Batta Attila Viktor, Kovács Attila 

és Patkós Lajos.  

A szavazatszámláló bizottság az urnát a szavazat megkezdése előtt átvizsgálta, üresnek találta és azt 

üres állapotban lezárta. Ezt követően kezdődhetett meg a szavazás.  

Mezőtúr Város Önkormányzata mai alakuló képviselő-testületi ülésén Szűcs Dániel városi képvise-

lő főállású alpolgármesterré választására tett javaslatot. Az alakuló ülésen résztvevő képviselők 

száma 12 fő.  

Az urnában lévő szavalólapok száma: 12 darab  

Érvénytelen szavazatok száma:             6 darab 

Érvényes szavazatok száma:                  6 darab. 

Szűcs Dániel jelöltre leadott szavazatok száma 6 (hat). 

A szavazatszámláló bizottság megállapítja, hogy a jelöltre leadott érvényes igen szavazatok száma 

nem éri el az Mötv. 74. § (1) bekezdése szerinti minősített többséget, így a képviselő-testület alaku-

ló ülésén a polgármester által javasolt Szűcs Dánielt főállású alpolgármesternek nem választotta 

meg. 

 

Herczeg Zsolt: Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a külön jegyzőkönyv szerint 

lebonyolított titkos szavazás eredményeképpen 6 igen és 6 érvénytelen szavazattal Szűcs Dániel 

képviselőt főállású alpolgármesterré nem választotta meg. 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

141/2019.(XI.07.) képviselő-testületi határozata 

 

Az alpolgármester megválasztásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekez-

dés b) pontja alapján, – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 74. §-ára- az alábbi határozatot hozza: 
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1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mai napon megtartott titkos szava-

zással - a képviselő-testület megbízatásának időtartamára - a polgármester javaslatára saját 

tagjai közül alpolgármesternek Szűcs Dániel képviselőt nem választja meg.  

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal, Helyben 

 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Főállású alpolgármesternek javaslom továbbá dr. Siposné Varga 

Ildikó képviselőt. Kérem nyilatkozzon, hogy a főállású alpolgármesteri tisztséget vállalja-e? 

 

dr.Siposné Varga Ildikó képviselő: Köszönettel, igen tiszteletteljesen vállalom. Egyúttal bejelen-

tem személyes érintettségemet, de szavazni kívánok. 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Kérem a Szavazatszámláló Bizottságot, hogy az általam főállású 

alpolgármesternek javasolt dr. Siposné Varga Ildikó képviselő kapcsán a titkos szavazást lebonyolí-

tani szíveskedjen. 

A titkos szavazás idejére szünetet rendelek el. 

 

(Szünet után.) 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Felkérem Rózsa Endre Bertalant, a Szavazatszámláló Bizottság el-

nökét, hogy az általam főállású alpolgármesternek javasolt dr. Siposné Varga Ildikó képviselő kap-

csán ismertesse a titkos szavazás eredményét.  

 

Rózsa Endre Bertalan képviselő: Tájékoztatom a képviselő-testületet a titkos szavazás eredmé-

nyéről.  

Jegyzőkönyv készült 2019. november 7-én a Városháza Andrea-termében.  

Jelen vannak a szavazatszámláló bizottság tagjai: Rózsa Endre Bertalan elnök, Batta Attila Viktor, 

Kovács Attila és Patkós Lajos.  

A szavazatszámláló bizottság az urnát a szavazat megkezdése előtt átvizsgálta, üresnek találta és azt 

üres állapotban lezárta. Ezt követően kezdődhetett meg a szavazás.  

Mezőtúr Város Önkormányzata mai alakuló képviselő-testületi ülésén dr. Siposné Varga Ildikó vá-

rosi képviselő főállású alpolgármesterré választására tett javaslatot. Az alakuló ülésen résztvevő 

képviselők száma 12 fő.  

Az urnában lévő szavalólapok száma: 12 darab  

Érvénytelen szavazatok száma:             6 darab 

Érvényes szavazatok száma:                  6 darab. 

dr. Siposné Varga Ildikó jelöltre leadott szavazatok száma 6 (hat). 

A szavazatszámláló bizottság megállapítja, hogy a jelöltre leadott érvényes igen szavazatok száma 

nem éri el az Mötv. 74. § (1) bekezdése szerinti minősített többséget, így a képviselő-testület alaku-

ló ülésén a polgármester által javasolt dr. Siposné Varga Ildikó főállású alpolgármestert nem válasz-

totta meg. 
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Herczeg Zsolt polgármester: Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a külön jegy-

zőkönyv szerint lebonyolított titkos szavazás eredményeképpen 6 igen és 6 érvénytelen szavazattal 

dr. Siposné Varga Ildikó képviselőt főállású alpolgármesterré nem választotta meg. 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

142/2019.(XI.07.) képviselő-testületi határozata 

 

Az alpolgármester megválasztásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekez-

dés b) pontja alapján, – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 74. §-ára- az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mai napon megtartott titkos szava-

zással - a képviselő-testület megbízatásának időtartamára - a polgármester javaslatára saját 

tagjai közül alpolgármesternek dr. Siposné Varga Ildikó képviselőt nem választja meg.   

 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal, Helyben 

 

Rózsa Endre Bertalan képviselő: A szavazatszámláló bizottság munkáját elvégezte, átnyújtom dr. 

Enyedi Mihály jegyző úrnak zárt borítékban, lepecsételve, a szavazatszedő bizottság jelenlétében 

mindkét borítékot. Kérem, hogy a fennálló törvények értelmében gondoskodjon a megsemmisítésé-

ről.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Összegzésképpen megállapítom, hogy a képviselő-testület nem vá-

lasztott alpolgármestert. Tájékoztatom a képviselő-testület tagjait, hogy ezzel mulasztásos törvény-

sértést követünk el, de az a szándékom, hogy legkésőbb január végén a rendes ülésünkön ismét elő-

terjesztéssel fogok élni.  

 

(Az elfogadott napirend 4. pontja okafogyottá vált, amely az alpolgármester eskütétele lett volna, 

ezért Herczeg Zsolt polgármester leveszi a napirendről. Így az elfogadott napirend 5. számú pontja 

következik.)  

 

 

5.Napirend 

 

A Képviselő-testület bizottságai elnökeinek és tagjainak megválasztására 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Az új, elfogadott SZMSZ alapján kerül sor a bizottsági struktúra 

felállítására, a bizottságok elnökeinek és tagjainak megválasztására. A kiküldött anyag az előzetes 

egyeztetés szerinti adatokat tartalmazza. A bizottságok tekintetében egyezség született a felek kö-

zött és az egyezség alapján készült el az előterjesztés.  
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Kovács Attila képviselő: Támogatjuk az előterjesztést.  

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

143/2019.(XI.07.) képviselő-testületi határozata 

 

A Képviselő-testület bizottságai elnökeinek és tagjainak megválasztásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján, – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011.évi 

CLXXXIX. törvény 57. § (1) bekezdésére – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mezőtúr Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzata szerint megalkotott bizottsági 

struktúra alapján a bizottságok elnökeit és tagjait az alábbiak szerint választja meg: 

 

Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság    13 fő 

 

elnök: Kovács Attila Szép Ernő utca 8. 

alelnök: Patkós Lajos Szép Ernő utca 20. 

képviselő 

tag: 

Szűcs Dániel Rákóczi u. 16. 

képviselő 

tag: 

Kovács Mihály Megyeri Károly utca 28. 

képviselő 

tag: 

Kovács Péter József Kétpó, Petőfi út 18. 

képviselő 

tag: 

Kötél János Vasvári Pál utca 24. 

képviselő 

tag: 

Patkós Éva Petőfi Sándor utca 3. I/1. 

külsős tag: Fekécs Gábor Dobó István utca 59.  

külsős tag: Ferencz Tamás Imre Benkő Gyula utca 29. 

külsős tag: Papp Ferenc Akác utca 20. 

külsős tag: Pongrácz Zoltán Semmelweis utca 3. 

külsős tag: Szőke Milán Erkel Ferenc út 2/A. 

külsős tag: Valuska Zoltán Túrkevei út 2. 

 

 

Ügyrendi Bizottság         3 fő 

 

elnök: Szűcs Dániel Rákóczi utca 16. 

alelnök: Kovács Péter József Kétpó, Petőfi út 18. 

külsős 

ttag: 

dr. Tanács Krisztina Szolnok, Damjanich utca 

1/a. 
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Egészségügyi és Szociális Bizottság       9 fő 

 

elnök: dr. Siposné Varga Ildikó I.utca 13. 

alelnök: Batta Attila Viktor Kossuth Lajos tér 3-5. 3/2. 

képviselő 

tag: 

Harmat Mihályné Szalma utca 52. 

képviselő 

tag: 

Kovács Mihály Megyeri Károly utca 28. 

képviselő 

tag: 

Kötél János Vasvári Pál utca 24. 

külsős 

tag: 

dr. Csellár Zsuzsanna Sugár út 40. 

külsős 

tag: 

Elek Gyöngyvér XII. utca 5. 

külsős 

tag: 

Pete Lajos Túrkevei út 22. 

külsős 

tag: 

Tóth Lajos Makk József utca 40. 

 

 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság      9 fő 

 

elnök: Patkós Lajos Szép Ernő utca 20. 

alelnök: dr. Siposné Varga Ildikó I.utca 13. 

képviselő 

tag: 

Harmat Mihályné Szalma utca 52. 

képviselő 

tag: 

Patkós Éva Petőfi Sándor utca 3. I./1. 

képviselő 

tag: 

Rózsa Endre Bertalan Szolnoki út 11. 

külsős 

tag: 

dr. Hock Ernő Földvári út 61. 4.ép.1/9. 

külsős 

tag: 

Gyuricskóné Horváth Ágnes Damjanich utca 11. 

külsős 

tag: 

Kozák Zsolt Gyula Szabadság tér 6-8. 

külsős 

tag: 

Uzsoki János Petőfi Sándor utca 23. 

 

Városi Közbeszerzési Bizottság       4 fő 

 

elnök: Kovács Attila Szép Ernő utca 8. 

alelnök: Patkós Lajos Szép Ernő utca 20. 

képviselő 

tag: 

Dr. Siposné Varga Ildikó I.utca 13. 

képviselő 

tag: 

Szűcs Dániel Rákóczi utca 16. 
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2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, hogy az SZMSZ 

függelékében a bizottság tagjainak személyi átvezetéséről gondoskodni szíveskedjen.  

 

Felelős: - 

Határidő:- 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal, Helyben 

 

 

6.Napirend 

 

A bizottságok nem képviselő tagjainak eskütétele 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Megkérem a teremben levőket, hogy az eskü elmondása alatt legye-

nek szívesek felállni. Felkérem az egyes bizottságok megválasztott nem képviselő tagjait, hogy az 

esküt tegyék le, kérem az eskü szövegét ismételjék utánam. 

 

„Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és annak 

Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; bizottsági tiszt-

ségemből eredő feladataimat Mezőtúr fejlődésének előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesí-

tem, tisztségemet a magyar nemzet javára gyakorlom. 

(Az eskütevő meggyőződése szerint) 

„Isten engem úgy segéljen!”   

      

Megkérem az esküt letevő egyes bizottságok megválasztott nem képviselő tagjait, hogy az esküok-

mányt írják alá. 

 

 

7.Napirend 

 

A polgármester illetményének, költségtérítésének elfogadására 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Megkérem dr. Enyedi Mihály jegyzőt, ismertesse az előterjesztést.  

 

dr. Enyedi Mihály jegyző: A polgármesterek illetményét és költségtérítését a jogszabály egyértel-

műen meghatározza. Arra kérek mindenkit, hogy a határozati javaslatot fogadja el.   

 

Herczeg Zsolt polgármester: Bejelentem érintettségemet, de élek a szavazati jogommal. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Mezőtúr Város Önkormányzata 

144/2019.(XI.07.) képviselő-testületi határozata 

 

a polgármester illetményének, költségtérítésének elfogadásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szó-

ló 2011. évi CLXXXIX. törvény (továbbiakban Mötv) 71. § (2), (4) bekezdés f, pontja valamint a 

(6) bekezdés alapján – figyelemmel a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 

225/A §-nak előírásaira -  az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Herczeg Zsolt polgármester illetményét 

2019. október 13. napjától havi 698.019 Ft-ban, azaz havi hatszázkilencvennyolcezer-

tizenkilenc forintban állapítja meg. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Herczeg Zsolt polgármester költségtérí-

tését 104.703 Ft-ban, azaz száznégyezer- hétszázhárom forintban állapítja meg.  

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Herczeg Zsolt polgármester nyelvvizsga 

pótlékát havi 5.798 Ft-ban, azaz ötezer-hétszázkilencvennyolc forintban állapítja meg. 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, hogy a polgármester 

illetményének folyósításához szükséges adminisztrációs feladatot lássa el. 

 

Felelős:   dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: azonnal  

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

    A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Magyar Államkincstár Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Igazgatóság, 5002 Szolnok, Liget 

út 6. 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Pénzügyi Osztály, Helyben 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

(Az elfogadott napirend 8. pontja okafogyottá vált, amely az alpolgármester illetményének, költség-

térítésének elfogadása lett volna, ezért Herczeg Zsolt polgármester leveszi a napirendről. Így az 

elfogadott napirend 9. számú pontja következik.)  

 

  

9.Napirend 

 

A települési képviselők, a bizottsági elnökök, a bizottsági tagok tiszteletdíjáról szóló rendelet 

megalkotására 
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Herczeg Zsolt polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Új rendelet kerül elfogadásra, melyben a 

vonatkozó jogszabályi előírásoknak megfelelően lenne szabályozva a tiszteletdíj mértéke.  

 

Kovács Attila képviselő: Kérem, hogy kerüljön felolvasásra a polgármester, a bizottsági elnökök 

és a bizottsági tagok tiszteletdíja.  

 

dr. Enyedi Mihály jegyző: Ez a tiszteletdíj pontosan ugyanannyi, mint ami eddig is volt. Korábban 

a köztisztviselői illetményalap és egy ahhoz kötött szorzó határozta meg, és most ez van forintosít-

va. A képviselői alapdíj bruttó 86.576 Ft. Az alapdíjon felül a bizottsági tagok plusz 38.959 forintra, 

a bizottsági elnökök további 38.959 forintra jogosultak. Tehát a képviselő bizottsági tag tiszteletdíja 

125.535 forint, a bizottsági elnököké 164.494 forint. A bizottságok nem képviselő tagjait az alapdíj 

45 %-a, azaz 38.959 forint illeti meg. 

A polgármesteri illetményeket az Mötv 71. §. (4) bekezdése határozza meg, ahol egy a)-g) terjedő 

felsorolás van, ami alapján megállapítják a polgármester fizetését. A polgármester fizetése az állam-

titkári alapilletményhez igazodik. Az államtitkári alapilletmény 997.170 Ft. Ennek az alapillet-

ménynek 

a) 30%-a az 500 fő és az az alatti lakosságszámú település polgármestere esetében; 

b) 40%-a az 501–1500 fő lakosságszámú település polgármestere esetében; 

c) 50%-a az 1501–2000 fő lakosságszámú település polgármestere esetében; 

d) 55%-a a 2001–5000 fő lakosságszámú település polgármestere esetében; 

e) 60%-a az 5001–10000 fő lakosságszámú település polgármestere esetében; 

f) 70%-a a 10 001–30000 fő lakosságszámú település polgármestere esetében; 

g) 80%-a a 30000 fő lakosságszám feletti település polgármestere esetében.)” 

 

Ennek értelmében a polgármester úr illetménye a Mötv. 71.§ (4) bekezdés f) pontja értelmében: 

698.019 Ft. 

  

Az Mötv 71. § (6) bekezdése szabályozza a polgármester költségtérítését is a következők szerint: 

„A főállású polgármester, a társadalmi megbízatású polgármester, a megyei önkormányzat közgyű-

lésének elnöke havonta az illetményének, tiszteletdíjának 15%-ában meghatározott összegű költség-

térítésre jogosult.” 

 

Ennek értelmében a polgármester költségtérítése a Mötv. 71.§ (6) bekezdése értelmében: 104.703 

Ft. 

 

A köztisztviselő illetményalap 15 %-a adható (B1) nyelvvizsgára. Polgármester úr német nyelvből 

komplex alapfokú C típusú nyelvvizsgával rendelkezik, így nyelvpótlékra jogosult, melynek össze-

ge: 5.798 Ft. 

 

Polgármester úr havi illetménye: 808.520 Ft.  

Valamennyi 10.001-30.000 fő lakosságszámú polgármesternek ennyi a fizetése.  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Szavazásra bocsátom a rendelet-tervezetet.  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete 12 igen egyhangú szavazattal megalkotta 

a települési képviselők, a bizottsági elnökök, a bizottsági tagok tiszteletdíjáról szóló 

21/2019.(XI.07.) számú önkormányzati rendeletét.  
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10.Napirend 

 

Batta Attila Viktor végkielégítésének megállapítására 

 

Herczeg Zsolt polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Batta Attila Viktort, mint korábbi alpol-

gármestert háromhavi illetményének megfelelő összegű végkielégítés illeti meg a törvény által, 

amelyet a képviselő-testület további, legfeljebb háromhavi illetménynek megfelelő összeggel kiegé-

szíthet. Erről szól a határozati javaslat. 

Mindketten 2014-ben folyamatosan nem tudtuk kivenni a szabadságot, és ez folyamatosan jellemző 

volt, legalább 60 napot. Ezt a szabadságot úgy írtuk ki, hogy nem töltöttük le, dolgoztunk. Nem 

tudtuk, hogy van arra lehetőség, hogy a ciklus végén a ki nem vett szabadságot a polgármesternek 

és az alpolgármesternek ki kell fizetni. Erre egy olyan munkatárs nem figyelmeztetett bennünket, 

aki tetemes szabadságmegváltással távozott a hivatalból.   

 

Kovács Attila képviselő: A TEKE is megvitatta ezt a kérdést, akkor még nem tudtuk annak az 

előzményét, hogy miért is szeretne további 3 havi végkielégítést kapni alpolgármester úr. Ez ösz-

szegszerűen bruttó 1.796.043 Ft. Ez egy nagyon komoly összeg, amikor Mezőtúron egy átlag ember 

150-200.000 Ft-ot visz haza. A törvény szerint meghatározott 3 havi illetmény jár, de a további 3 

havi illetményre egy módosítást kérnénk szépen, mert azt nem támogatjuk. A törvény szerint alpol-

gármester úr tisztességes végkielégítést kap. Köszönjük szépen a munkáját.  

 

Batta Attila Viktor képviselő: Nagy tisztelettel köszönöm ezt a hozzáállást. Itt arra gondolok, 

hogy nem hány méter bicikliúthoz meg egyébhez hasonlították a nyolc éves munkámat, mert ez egy 

kicsit tövis lett volna bennem. El tudom fogadni az érvelést, majd aki a helyembe lép rá fog jönni, 

hogy mennyire jó munka ez, de ezt vállaltam. Köszönöm és a szavazásnál szeretném érintettsége-

met bejelenteni.  

  

Herczeg Zsolt polgármester: A határozati javaslatot bocsátom szavazásra.  

 

A képviselő-testület 6 igen és 6 nem szavazattal nem fogadta el Batta Attila Viktor alpolgármester 

további 3 havi végkielégítésére vonatkozóan a határozati javaslatot.  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

145/2019.(XI.07.) képviselő-testületi határozata  

 

Batta Attila Viktor végkielégítésének megállapításáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32.cikk (1) bekezdésének b) 

pontja alapján – figyelemmel  a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 

225/D.§ (1) bekezdésére – az alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Batta Attila Viktor részére a törvényben 

meghatározott háromhavi illetményének megfelelő összegű végkielégítését további három havi il-

letményének megfelelő összeggel, azaz 1.796.043 Ft-tal nem javasolja kiegészíteni. 

 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül:  

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben  
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3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben  

 

Herczeg Zsolt polgármester: Tisztelt Jelenlévők! Napirendünk végére értünk, mindenkinek kö-

szönöm a mai munkáját. Óriási pozitívumként értékelem azt, hogy van Szervezeti és Működési 

Szabályzatunk. Ez azt jelenti, hogy az önkormányzati döntéshozatali munka elindulhat. 

Szeretném közölni azt az információt, hogy a hónap utolsó hetében, a november 25-ei héten meg-

kezdődnek a bizottsági ülések.  

November 25-én hétfőn 15 órakor az egészségügyi és szociális bizottság, 

November 26-án kedden 15 órakor a művelődési, oktatási és sport bizottság, 

November 27-én szerdán 9 órakor a pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság, 

November 27-én szerdán 15 órakor az ügyrendi bizottság tart rendes ülést.  

November 28-án csütörtökön 13.30 órakor rendes képviselő-testületi ülés lesz.  

 

Köszönöm mindenkinek, hogy itt voltak ülésünkön. Munkánkat a mai napon elvégeztük, ezennel az 

alakuló ülést befejezettnek nyilvánítom. 

 

 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

      Herczeg Zsolt               dr. Enyedi Mihály 

       polgármester              jegyző 

 

 

 

 

 

     Harmat Mihályné                                                                                            Kovács Attila 

  jegyzőkönyv-hitelesítő           jegyzőkönyv-hitelesítő

    

 

 

 

 

 

Dóczi Józsefné 

jegyzőkönyvvezető 

 


